

## Kadencja 2018-2023

### PROTOKÓŁ Nr XXVIII/2021 z sesji Rady Gminy Główny z dnia 29 kwietnia 2021r.

#### Ad.1.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przypomniał, że sesja jest utrwalana i transmitowana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk i jest dostępna w sieci Internet, natomiast nagrania z sesji w biuletynie informacji publicznej i na stronie internetowej Gminy. Każdy kto uczestniczy w sesji Rady Gminy wyraża zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych.

P. Przewodniczący przypomniał również o konieczności zachowania reżimów sanitarnych. Następnie otworzył XXVIII sesję Rady Gminy Główny o godz. 11:00. Powitał radnych, Wójta Gminy P. Danutę May, Z-cę Wójta Rafała Teterkę, Skarbnika Gminy P. Mariolę Barna, Sekretarza Gminy P. Joannę Lipczyńską oraz radcę prawnego P. Małgorzatę Ejsmont. Stwierdził prawomocność obrad, gdyż na 15 ustawowy skład Rady w sesji uczestniczy 14 radnych. Radni dodatkowo potwierdzili udział w sesji w systemie głosowania.

#### Ad.1.2 Zatwierdzenie porządku obrad

P. Przewodniczący wniósł o wykreślenie w punkcie 6 podpunktu 7- **podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami sołectwa Kłęcino i sołectwa Główny** Przypomniał, że na posiedzeniach Komisji była zgoda na wykreślenie tej uchwały z porządku obrad, pozostałe punkty zmieniają się odpowiednio.

P. Przewodniczący przeprowadził głosowanie, w wyniku którego powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie 14 głosami "za", przy 0 "przeciwnych" i 0 „wstrzymujących się”.

Innych wniosków nie zgłoszono. P. Przewodniczący przeszedł do realizacji porządku obrad z uwzględnieniem powyższej zmiany.

##### 1. Sprawy regulaminowe

- 1) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
- 2) zatwierdzenie porządku obrad,
- 3) powołanie sekretarza obrad,
- 4) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

##### 2. Ślubowanie radnego.

3. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.

4. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w roku 2020.

5. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Główny z organizacjami pozarządowymi za 2020 r.

##### 6. Podjęcie uchwał:

- 1) w sprawie zmiany w budżecie Gminy na 2021r.,
- 2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Główny,
- 3) w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę na terenie Gminy Główny”,
- 4) w sprawie ustanowienia Regulaminu przyznawania stypendium dla uzdolnionych uczniów pobierających naukę na terenie Gminy Główny,
- 5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,

- 6) w sprawie rozpatrzenia petycji,
- 7) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości.
7. Informacja dotycząca interpelacji i zapytań.
8. Informacje, wnioski, oświadczenia.
9. Zamknięcie sesji Rady Gminy.

### **Ad.1.3 Powołanie sekretarza obrad**

Na sekretarza obrad w wyniku głosowania *Radny Zenon Fir* wybrany został jednogłośnie 14 głosami „za” ,przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”.

### **Ad.1.4 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji**

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty.

### **Ad.2 Ślubowanie radnego**

*P. Przewodniczący* przypomniał o wyborach uzupełniających do Rady Gminy, które odbyły się 11 kwietnia 2021r. w okręgu Nr 14 . Następnie nowo wybrany *Radny Sławomir Hliwski* złożył ślubowanie poprzez odczytanie roty ślubowania, z dodaniem zdania : „ Tak mi dopomóż Bóg”. Następnie odebrał gratulacje i zaświadczenie o wyborze.

### **Ad.3 Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.**

*Pani Wójt* przedstawiła informacje na temat swej działalności w okresie międzysesyjnym. *Radny Michał Matkowski* kieruje pytanie do *P. Wójta* o zakres remontu dróg gminnych, na co *P. Wójt* odpowiada, że zależy to od tego jakiej naprawy wymaga dana droga.

*Radna Jagoda Sidor* zapytała czy remontowane drogi są to te , które pochodzą z wniosków czy też są to wcześniejsze plany. *P. Wójt* odpowiedziała, że opierała się na wnioskach dostarczonych przez radnych oraz sołtysów i wiedzy z objazdu dróg. Lista remontowanych dróg jest do wglądu, a jeżeli ktoś zauważy potrzebę naprawy to prosi o zgłoszenie.

*Radna Marianna Kwiatkowska* występuje z pytaniem czy porządkowanie ul. Cichej należy do mieszkańców czy też do gminy i jak dotrzeć do mieszkańców aby tę ulicę porządkowali. *P. Wójt* odpowiada, że jest to droga gruntowa, która wymaga inwestycji i można o taką wnioskować do Rady. Następnie *Radna* kontynuując wniosła o zamontowanie koszy na śmieci przy ul. Cichej.

Odpowiedzi udzielił *P. Zastępca Wójta* informując, że kosze i ławki zostały już zagospodarowane, ale po 23 maja przyjdą domówione.

*Radny Mariusz Dys* zapytał o działania w sprawie uporządkowania i usunięcia zakrzaczeń drogi powiatowej na odcinku Stowięcino - Szczypkowice. Na co *P. Wójt* odpowiedziała, że było już zgłoszenie w tej sprawie i były podejmowane działania w tym temacie, jednak zostały przerwane i jest to problem. Należy więc zainterweniować pisemnie do powiatu.

*Radny Michał Matkowski* podziękował za montaż ławki na ul. Osiedle w Głowczycach.

#### **Ad.4 Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w roku 2020.**

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w roku 2020 zaprezentowała *P. Krystyna Oczechowska*.

Do informacji nie zgłoszono uwag ani pytań- *sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu*.

#### **Ad.5 Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Głównicyce z organizacjami pozarządowymi w roku 2020.**

Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Głównicyce z organizacjami pozarządowymi w roku 2020 zaprezentowała *P. Sekretarz*.

Do informacji nie zgłoszono uwag ani pytań - *sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu*.

*P. Przewodniczący Rady* zarządził 10 minut przerwy.

Po wznowieniu obrad *P. Przewodniczący* przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.

#### **Ad.6 Podjęcie uchwał**

*P. Przewodniczący* nadmienił , że wszystkie projekty uchwał analizowane były na posiedzeniach Komisji Rady.

Następnie otworzył podpunkt 1 i głosu udzielił *P. Skarbnik* , która przedstawiła projekt uchwały **w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2021r.**

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag i pytań. *P. Przewodniczący* przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania **uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy** Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 14 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Uchwała została opatrzona **Nr XXVIII/236/21** i *stanowi załącznik do niniejszego protokołu*.

#### **Ad.6.2**

*P. Skarbnik* dokonała prezentacji projektu uchwały **w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Głównicyce**.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag i pytań. *P. Przewodniczący* przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania **uchwałę w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Głównicyce** Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 14 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Uchwała została opatrzona **Nr XXVIII/237/21** i *stanowi załącznik do niniejszego protokołu*.

### Ad.6.3

*P. Wójt* zaprezentowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia **Lokalnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę na terenie Gminy Główczyce**.

Po prezentacji głos zabrał *Radny Michał Matkowski*, który zwracając się do *P. Wójta* wyraził podziękowanie za uporządkowanie tej sprawy. Zwraca jednak uwagę, że rozpiętość wsparcia finansowego jest zbyt duża (150 zł do 600 zł) i proponuje rozpiętość od 300 zł do 600zł.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag i pytań. *P. Przewodniczący* przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania **uchwałę w sprawie „Lokalnego Programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę na terenie Gminy Główczyce”** Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 14 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Uchwała została opatrzona **Nr XXVIII/238/21** i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

### Ad.6.4

*P. Wójt* zaprezentowała projekt uchwały w sprawie **ustanowienia Regulaminu przyznawania stypendium dla uzdolnionych uczniów pobierających naukę na terenie Gminy Główczyce**.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag i pytań. *P. Przewodniczący* przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania **uchwałę w sprawie ustanowienia Regulaminu przyznawania stypendium dla uzdolnionych uczniów pobierających naukę na terenie Gminy Główczyce** Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 14 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Uchwała została opatrzona **Nr XXVIII/239/21** i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

*P. Przewodniczący* ogłosił krótką przerwę z powodu problemów technicznych.

### Ad.6.5

*P. Wójt* zaprezentowała projekt uchwały w sprawie **przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego**.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag i pytań. *P. Przewodniczący* przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania **uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego** Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 14 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Uchwała została opatrzona **Nr XXVIII/240/21** i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### **Ad.6.6**

*P. Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Michał Matkowski* zaprezentował projekt uchwały w sprawie **rozpatrzenia petycji**.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag i pytań. *P. Przewodniczący* przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę w sprawie **rozpatrzenia petycji** Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 14 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Uchwała została opatrzona **Nr XXVIII/241/21** i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### **Ad.6.7**

*P. Przewodniczący Komisji* zaprezentowała projekt uchwały w sprawie **wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości**.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag i pytań. *P. Przewodniczący* przeprowadził głosowanie imienne. W wyniku głosowania uchwałę w sprawie **wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości** Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 14 głosami „za”, przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Uchwała została opatrzona **Nr XXVIII/242/21** i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

#### **Ad.7 Informacja dotycząca interpelacji i zapytań.**

*P. Przewodniczący* powiedział, że w okresie międzysesyjnym i w dniu dzisiejszym nie wpłynęły interpelacje i zapytania. Jeśli Radni mają interpelacje i zapytania, to przed złożeniem prosi o ich odczytanie. Następnie przypomniał, że czas odpowiedzi na interpelacje i zapytania to okres do 14 dni.

#### **Ad.8 Informacje, wnioski, oświadczenia.**

*P. Przewodniczący* poinformował, że w dniu 26.04.2021r. od Prezesa OSP w Dargolezie wpłynęła skarga, którą przekazał *P. Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji*. Następnie przypomniał, że w dniu 30.04.2021 upływa termin składania oświadczeń majątkowych.

*P. Zastępca Wójta*, w nawiązaniu do wniosku Radnego Mariusza Dysia w sprawie wycinki zakrzaczeń odczytał pismo Zarządu Dróg Powiatowych informujące, że prace na wnioskowanym odcinku drogi zostały ujęte w harmonogramie prac obwodu drogowego i były wykonane w miarę możliwości finansów i siły roboczej.

*Radny Michał Matkowski* zwracając się do *P. Przewodniczącego Rady* powiedział, aby przed przekazaniem skargi, wniosku lub petycji sprecyzować do kogo jest kierowana czy skarga może być prawnie rozpatrzona przez Radę. *Radca prawny Małgorzata Ejsmont* udzieliła odpowiedzi informując, że sprawy OSP są poza kompetencjami Rady i skargę można rozpatrywać jedynie pod względem umowy cywilno-prawnej zawartej z Urzędem.

Radny Michał Matkowski prosił P. Wójta o ustosunkowanie się w tej sprawie.

Głos zabrała P. Wójt informując, że trzeba rozgraniczyć działalność stowarzyszenia od pełnienia obowiązków Wójta. Umowa z OSP jest aktualna, ponieważ żadna ze stron nie wyraziła woli jej wygaszenia.

Na koniec P. Wójt oznajmia, że w jej obowiązku jest tylko poprawne zawarcie umowy i jej rozwiązanie.

Radny Michał Matkowski informuje, że ewentualnie zaprosi obie strony na komisję w celu dalszego rozstrzygnięcia sprawy.

Radny Michał Matkowski informuje, że ewentualnie zaprosi obie strony na komisję w celu dalszego rozstrzygnięcia sprawy.

Radna Krystyna Śpiewak w imieniu Sołtysa Siodłonia poprosiła o wycięcie zakrzaczeń przy drodze powiatowej.

Radna Jagoda Sidor zwracając się do P. Wójta zapytała czy sprawa projektu kanalizacji w Gatkach, która przechodzi przez środek drogi została wyjaśniona. P. Wójt odpowiedziała, że studzienki kanalizacyjne będą w drodze, Zarząd Dróg Wojewódzkich nie wyraził zgody na inną lokalizację i metodę przejściową kanalizacji. Następnie Radna Jagoda Sidor wystąpiła z wnioskiem o uwzględnienie remontu dróg w Poblociu drogi nr 375, drogi do szkoły oraz drogi na osiedlu.

Radny Kazimierz Wierbowski w imieniu mieszkańców zapytał czy budynki powstałe po zatwierdzeniu planu kanalizacji w Wolinii kwalifikują się pod inwestycję. P. Wójt udzieliła odpowiedzi, że mieszkańcy mogą być podłączeni pod kanalizację dopiero po zakończeniu inwestycji. Radny Wierbowski zapytał dlaczego po inwestycji mieszkańcy będą musieli podłączać się na swój koszt i czy można to zmienić na co P. Wójt odpowiada, że tak, jeżeli Zakład Usług Publicznych określi warunki w tej sprawie.

Radny Mariusz Dyś skierował zapytanie do P. Wójta o umożliwienie rolnikom dostarczania folii rolniczej i worków do PSZOKU, nawet odpłatnie. P. Wójt udzieliła w tym temacie negatywnej odpowiedzi oraz przypomniała, że były prowadzone rozmowy na temat odpłatnego dostarczania folii, gdzie firma sama się oferowała, lecz temat przez rolników nie został podjęty. P. Wójt powiedziała, że jeżeli jest taka potrzeba, to podejmie działania w szukaniu firm, które mogłyby świadczyć taką usługę.

Następnie Radny Mariusz Dyś zapytał o prognozę czerwcowej podwyżki wody i ścieków, P. Wójt powiedziała, że Wody Polskie zatwierdziły wskaźniki przedłożone przez Zakład Usług Publicznych. Do czerwca obowiązują aktualne stawki.

Radny Jerzy Mańkowski zapytał o prace dotyczące Ośrodka Zdrowia w Główezcach.

P. Zastępca Wójta udzielił odpowiedzi w powyższej sprawie.

P. Wójt dodała, że został złożony wniosek w tej sprawie o Kuratora Sądowego, który w majestacie prawa pozwoli na opróżnienie Ośrodka Zdrowia.

Radny Jerzy Mańkowski poinformował o dobrze zorganizowanym szczepieniu w Redzikowie i zachęcił do szczepień.

*Radny Zenon Fir* w imieniu mieszkańców Podola Wielkiego wnosi o przeniesienie lampy w związku z przebudową drogi Podole – Poblocie. Radny nadmienił również, o potrzebie zorganizowania ogrodzenia dla zbiorników wodnych dla miejscowości Gorzyno i Dargolezy.

*P. Wójt* odnosząc się do powyższego informuje, że w dniu dzisiejszym wpłynęła wycena ogrodzeń dla zbiorników wodnych, jednak są pewne problemy.

*Radna Jagoda Sidor* zwracając się do *P. Wójta* zapytała czy na spotkaniu w sprawie drogi Podole – Poblocie zostały uwzględnione uwagi takie jak zapadanie się nowopowstałych chodników itp.

*P. Wójt* odpowiedziała, że zgłoszone usterki zostają usuwane i jest ich wiele więcej niż nadmieniła Radna. Gwarancja remontu dróg obejmuje 7 lat, a atmosfera jest przychylna. *P. Wójt* przekazała informację od *P. Sołtysa Poblucia*, że właśnie rozpoczynają się prace przy chodnikach.

*Radny Michał Matkowski* wyraża szacunek i podziękowania dla lekarzy i pielęgniarek Ośrodka Zdrowia w Poblociu, do podziękowań dołączył się również *Radny Zenon Fir* oraz *P. Wójt*.

*P. Przewodniczący* w imieniu mieszkańców Ciemina zapytał jakie są działania w sprawie zapadniętej drogi po zakończeniu inwestycji kanalizacji i czy naprawa podlega gwarancji.

*P. Wójt* odnosząc się do powyższego powiedziała, że interweniuje aby droga została naprawiona w ramach gwarancji, lecz to się wydłuża w czasie.

*P. Przewodniczący* w imieniu *P. Sołtys Ciemina* i *P. Sołtys Izbicy* wnosi o zgłoszenie remontu poboczy drogi.

Następnie wyraził podziękowanie dla mieszkańców poszczególnych sołectw za posprzątanie Gminy.

#### **Ad.9 Zamknięcie sesji Rady Gminy.**

*P. Przewodniczący* stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany. Podziękował wszystkim za udział w sesji i zamknął obrady 28 sesji Rady Gminy Głowczyce o godzinie 13:00.

*Całościowy zapis obrad znajduje się pod adresem: [ug.glowczyce.ibip.pl](http://ug.glowczyce.ibip.pl)*

Przewodniczący Rady Gminy

Arkadiusz Kwiatkowski

Protokołowała:

Zofia Jaroszewicz

